
Letos je bila Spodnja Štajerska dokaj 
bogato blagoslovljena z vinom. Marsikateremu 
vinogradniku se je ob trgatvi zasmejalo srce 
od zadovoljnosti, češ, letos si bom nekoliko 
opomogel. Toda varal se je. Velika večina 
štajerskih vin še leži nedotaknjena po kleteh. 
Na?a vina se ne morejo prodati, in če se 
prodajo, morajo se dati malodane zastonj. 
Vkljub temu pa opazimo, da se po gostilnah 
na Štajerskem in sosednih deželah točijo 
naša spodnještajerska vina kar na škafe. 
Kakor žolne pijejo veseli pivci daleč okrog 
letošnjegaLjutomeržana,Jeruzalemčana,Fram
čana, Ritoznojčana, Zavrčana in druga dobra 
vina. V ljutomerskem, haloškem in slovenje
bistriškem okraju pa še se nahaja skoraj vse 
vino doma. Kako to? 

Še več ko pri nas se je pridelalo letos 
vina v Italiji in Dalmaciji. V južnih krajih 

Sleparija z našim vinom. 



stane obdelovanje vinogradov manj nego pri 
nas, vinogradi sami so tudi bolj rodovitni, 
zato so vina na jugu po ceni. S temi ce
nimi vini se preskrbijo nekateri vinski tr
govci v obilici, jih zmešajo z našimi ter jih 
prilagodijo našemu okusu. Na ta način pri
hajajo potem Ljutomeržani, Zavrčani itd. v 
naše gostilne. Naš vinogradnik pa ne more 
spraviti svojih vin v denar. 

Vsled tega je nastalo med našimi vino
gradniki zahtevanje, da se postavno zavaruje 
dobro ime naših spodnještajerskih vin. Po
slanec Ž i č k a r je stvar zanesel že tudi pred 
državni zbor ter tamkaj s svojimi tovariši 
stavil dne 12. nov. sledeči za vinogradnike 
velevažen predlog: 

Znano je in se je tudi na shodih vinogradnikov 
razpravljalo, da nepošteni vinski trgovci nakupijo izven 
domovine velikanske množine cenih vin, a jih potem 
pod imeni: Ljutomeržan, Turški vrh, Haložan i. t. d. 
prodajajo na Gorenje Štajersko, Koroško, Dunaj itd. 
S tem se dela domačim vinogradnikom nepreračunljiva 
Skoda. Svojih pristnih vin ali ne morejo prodati ali pa 
le jako težko za pasje cene; zraven pa t r p i t u d i 
dobro ime p r i s t n j h vin , in občinstvo se s tako 
s l e p a r i j o goljufa. Ce tukaj ne pride postava na 
pomoč, se bodo vinogradniki uničili, čeravno so si 
sedaj že mnogokje po trtni uši upostošene vinograde 
z velikanskimi žrtvami na novo nasadili. Vinogradniki 
nujno potrebujejo postavnega varstva nasproti tako 
nepoštenemu tekmovanju; postava o varstvu znamk se 
mora raztegniti tudi na vinske pridelke. Noben vin
sk i t r g o v e c , noben g o s t i l n i č a r ne sme imeti 
p r a v i c e , da bi prodajal vino, ki ga je kupil na 
Ogerskem ali kje drugod po sramotno nizki ceni, pod 
imeni: Ljutomeržan, Haložan, Pikerčan itd., ampak 
mora vino prodajati pod imenom kraja, kjer gaje kupil 
ali pa ga zaznamovati kot pomešano vino. 

Zato stavijo poslanci naslednji predlog: Visoka 
zbornica naj sklene: C. kr. vlada se pozivlje, da kar 
najhitreje predloži zbornici poslancev postavo v varstvo 
domačih vin!" 

Našim državnim poslancem, posebej g. 
Žičkarju, bodo štajerski vinogradniki gotovo 
hvaležni, da so to zadevo spravili tudi pred 
državni zbor. Naj gospodje poslanci sedaj 
tudi skrbijo, da se res kmalu izda postava 
v varstvo naših domačih vin! 


